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The Unseen

The Unseen الغَيب

The Prophet Knows the Unseen through Allah’s Instruction

النَّبِ يعلَم الغَيب بِتَعليم اله‏ِ

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): ضلَّت ناقَةُ رسولِ اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) ف غَزوة تَبوكَ، فقال المنافقونَ:1
يحدِّثُنا عن الغَيبِ ولا يعلَم مانَ ناقَته! فأتاه جبرئيل (علَيه الّسلام) فَأخبره بما قالوا، وقال: إنَّ ناقَتَكَ ف شعبِ كذا،
:فقال ،الناس عفاجتَم :ةً، قالعالصلاةَ جام :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِه‏ال حرٍ . فَنادى رسولب ةرها بشَجزِمام قّلتَعم
.أيها الناس، إنّ ناقَت بِشعبِ كذا، فَبادروا إلَيها حتّ أتَوها

1– Imam al-Sadiq (a.s.) narrated, ‘The Prophet (S)’s she-camel got lost in the battle of Tabuk, so the
hypocrites started to say [mockingly], ‘He talks to us about the Unseen but does not even know where
his own she-camel is!’ So the archangel Gabriel (a.s.) came to him and informed him of what they were
saying, and told him that his she-camel was in a particular valley, with its reins attached to a large tree.
So the Prophet (S) made the call for congregational prayer, and when the people had gathered, he told
them, ‘O people, verily my she-camel is in such and such a valley’, so they ran to bring it for
him.’[Qasas al-Anbiya’, p. 308, no. 408]

The Imam and the Knowledge of the Unseen

الإمام وعلم الغَيبِ

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) ـ لَما قال لَه بعض أصحابِه (وكانَ كلبِياً): لَقَد اُعطيت يا أميرالمؤمنين علم الغَيبِ،2
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،ةالساع لمالغَيبِ ع لموإنَّما ع ،لمن ذِي عم لُّمو تَعغَيبٍ، وإنّما ه لمو بعه لبٍ، ليسـ: يا أخا ك (لامالّس لَيهع) َكحفَض
حامالأر ما ف لَمعوي الغَيث ِلنَزوي ةاعالس لمع ندَهه‏َ عنَّ الا» :هبقول ه‏ُ سبحانَهال هدَّدوما ع».

2- When one of Imam Ali (a.s.)’s companions (from the tribe of Kalb) said to him, ‘Indeed you have been
given knowledge of the Unseen, O Commander of the Faithful’, Imam Ali (a.s.) laughed, saying, ‘O
brother of Kalb, this is not knowledge of the Unseen, but instruction from the Possessor of Knowledge.
Verily the knowledge of the Unseen is the knowledge of the Hour, and what Allah, Glory be to Him, has
listed in his verse: “Indeed the knowledge of the Hour is with Allah. He sends down the rain, and He
knows what is in the wombs.”[Nahjul Balaghah, Sermon 128]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) ـ لما سئل: هل يعلَم الإمام بالغَيبِ ـ: لا، ولن إذا أراد أن يعلَم الشء أعلَمه اله‏3ُ
.ذلكَ

3– Imam al-Sadiq (a.s.), when asked, ‘Does the Imam know the Unseen?’ replied, ‘No, but whenever he
wishes to know something, Allah makes him know it.’[al-Kafi, v. 1, p. 257, no. 4]

4:(لامالّس لَيهع) ٍأبو جعفر ؟ ـ: قالونَ الغَيبأتَعلَم :فارِس ن أهلم لجر ألَها سـ لَم (لامالّس لَيهع) اظمال ـ الإمام
ئيلبرج هروأس ،(لامالّس لَيهع) ئيلبرج إل هرأس وجلزه‏ِ عال رس :وقال .عنّا فلا نَعلَم ضقبوي ،فَنَعلَم لمطُ لَنا العبسي
.إل محمدٍ (صلَّ اله علَيه و آله)، وأسره محمدٌ إل من شاء اله‏ُ

4– Imam al-Kazim (a.s.), when a man from Persia asked him, ‘Do you know the Unseen’, replied, ‘Abu
Ja’afar (a.s.) [i.e. Imam al-Baqir] said, ‘Knowledge is expounded for us so we know it, and it can be
taken away from us so we do not know.’ And he said, ‘Allah, Mighty and Exalted, entrusted his secret to
Gabriel (a.s.), and Gabriel entrusted it to Muhammad (S), and Muhammad (S) entrusted it to those
whom Allah willed.’[al-Kafi, v. 1, p. 256, no. 1]
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